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RG - 0002.P.XLI.2022 
 

 

P R O T O K Ó Ł  N R  XLI/2022 
z Sesji Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą  

w dniu 9 czerwca 2022 r. 

 
 
Punkt 1.  
Otwarcie sesji. 
Punkt 2.  
Stwierdzenie quorum. 
Punkt 3.  
Przyjęcie porządku obrad. 
Punkt 4. 
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 
Punkt 5. 
Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 6. 
Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 7. 
Przyjęcie uchwały ws. wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego 
stanowiącego odrębną nieruchomość. 
Punkt 8. 
Przyjęcie uchwały ws. zmian w budżecie gminy na 2022 rok. 
Punkt 9. 
Przyjęcie uchwały ws. zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2022-2029. 
Punkt 10. 
Interpelacje Radnych. 
Punkt 11. 
Wolne głosy i wnioski. 
Punkt 12. 
Zamknięcie sesji. 
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Ad 1) Otwarcie sesji. 
Przewodniczący pan Waldemar Tomaszewski o godzinie 1600 otworzył                       

XLI Sesję Rady Gminy i powitał Radnych, oraz osoby oglądające transmisję obrad                      
na żywo. 
 
Ad 2) Stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący informował, że ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych,       
na sali obrad zasiada 13 Radnych. 

 
Ad 3) Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący zawiadomił, że Radni otrzymali swoje zawiadomienia o sesji 
zgodnie z terminem ustawowym 14 dni przed sesją. Przewodniczący proponował 
wprowadzenie do porządku dwóch projektów uchwał: w sprawie określenia średniej 
ceny jednostki paliwa w Gminie Nowe Miasto nad Wartą na rok szkolny 2022/2023 
oraz w sprawie uchylenia uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu 
Średzkiego.  

AUTOPOPRAWKA: Wprowadzenie do porządku obrad (pkt. 8) uchwały                          
ws. określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Nowe Miasto nad Wartą                 
na rok szkolny 2022/2023 została przyjęta 13 głosami za 0 głosów przeciwnych,                         
0 głosów wstrzymujących.  

AUTOPOPRAWKA: Wprowadzenie do porządku obrad (pkt. 9) uchwały                            
ws. uchylenia uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Średzkiego została 
przyjęta 13 głosami za 0 głosów przeciwnych, 0 głosów wstrzymujących.  

 Porządek został przyjęty 13 głosami za, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów 
wstrzymujących.  

• Listy z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Porządek obrad przestawia się następująco: 
Punkt 4.  
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 
Punkt 5.  
Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 6.  
Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 7.  
Przyjęcie uchwały ws. wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego 
stanowiącego odrębną nieruchomość. 
Punkt 8.  
Przyjęcie uchwały ws. określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Nowe 

Miasto nad Wartą na rok szkolny 2022/2023. 

Punkt 9.   
Przyjęcie uchwały ws. uchylenia uchwały w sprawie pomocy finansowej  dla Powiatu 
Średzkiego.  
Punkt 10.  
Przyjęcie uchwały ws. zmian w budżecie gminy na 2021 rok.  
Punkt 11.  
Przyjęcie uchwały ws. zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2021-2029.  
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Punkt 12.  
Interpelacje Radnych. 
Punkt 13.  
Wolne głosy i wnioski. 
Punkt 14.  
Zamknięcie sesji. 
 
Ad 4) Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje                   
i wnioski. 
 Pan Waldemar Tomaszewski poinformował, że protokół z XL Sesji został 
zamieszczony na stronie Urzędu dnia 13 maja br.  
W związku z brakiem uwag do Protokołu Nr XL/2022 Przewodniczący zarządził 
głosowanie.  

 Za podjęciem Protokołu opowiedziało się 13 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                      
0 głosów wstrzymujących. 

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
  
Ad 5) Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 

Pan Waldemar Tomaszewski informował, że przed sesją odbyło się posiedzenie 
komisji, na którym Radni oprócz omówienia projektów uchwał omówili sprawy 
związane z rozdysponowaniem środków, które gmina otrzymała z programu 
„Rosnąca odporność”. Radni zdecydowali, że środki te będą przeznaczone                            
na inwestycje, na które po rozstrzygnięciu przetargu brakowało środków.  

Radni rozpatrywali również sprawę dzierżawy gruntów w Klęce- 44 ha                        
i podjęli decyzję, że okres dzierżawy będzie obowiązywał 3 lata.  

Przewodniczący informował, że odbywały się również zebrania sołeckie, 
uczestniczył w zebraniu w m. Boguszynek - gdzie wybrano nową Panią Sołtys Lucynę 
Szypurę- Przewodniczący gratulował wyboru.  

Kolejne zebranie to spotkanie mieszkańców Klęki, na którym zostały 
przesunięte środki funduszu sołeckiego.  

Pan Tomaszewski poinformował, że dokonał analizy oświadczeń majątkowych 
Radnych, zostało również przedłożone sprawozdanie Wójta gminy ze współpracy                
z organizacjami pozarządowymi za rok 2021.  

W okresie między sesjami wpłynęło kilka pisma m.in. od Wojewody 
Wielkopolskiego o wszczęciu postępowania względem uchwały  oraz zawiadomienie 
o rozstrzygnięciu nadzorczym. Wpłynęło również pismo od Kolegium Regionalnej 
Izby Obrachunkowej w Poznaniu z informacją o naruszeniu nieistotnym                                      
w uchwałach. Ponadto jest też uchwała Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu 
wyrażająca opinię o sprawozdaniu z wykonania budżetu za rok 2021 jest to opinia 
pozytywna. W dniu dzisiejszym wpłynęło pismo Marszałka Województwa 
Wielkopolskiego ws. zaopiniowania projektu krajobrazowego woj. wielkopolskiego.    
 
Ad 6) Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 

Pan Wójt zawiadomił, że przedstawi najważniejsze informacje z okresu między 
sesjami, mianowicie: Gmina otrzymała dofinansowanie w wysokości 1 miliona 100 tys. 
złotych na adaptację zabytkowego budynku przedszkolnego na filię Biblioteczną                    
w Chociczy. Wniosek został wysoko sklasyfikowany bo na 6 miejscu.  
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Wkład własny 380 tys. zł. W ramach Rządowego Funduszu Polski Ład Gmina 
otrzymała środki na budowę stacji uzdatniania wody w miejscowości Boguszyn. 
Wartość inwestycji to 6 milionów, gmina otrzymała kwotę 5 milionów 700 tys. złotych.  

Został ogłoszony przetarg na zakup i dostawę laptopów na potrzebę realizacji 
projektu grantowego pn. „Wsparcie dzieci z rodzin po gospodarstwach PGR                                       
w rozwoju cyfrowym”. Po wyłonieniu wykonawcy i dostarczeniu sprzętu wszyscy 
zostaną powiadomieni o możliwości odbioru sprzętu. Będą podpisywane umowy 
darowizny, wraz z protokołami zdawczo- odbiorczymi. Program ten będzie 
monitorowany przez okres dwóch lat, Gmina otrzymała kwotę 971 000,00 zł, to 
pozwoli na zakup 378 komputerów.  

Został ogłoszony i rozstrzygnięty przetarg na rozbudowę budynku Urzędu 
Gminy, wpłynęły dwie oferty, została wyłoniona oferta firmy St Invest Wilkowyja. 
Został również rozstrzygnięty przetarg na zadanie pn. wykonanie dodatkowego 
otworu studziennego oraz ustalenie nowych zasobów eksploatacyjnych ujęcia wód 
ziemnych w m. Wolica Nowa, kwota za którą będzie ta studnia wykonana                            
tj. 906 000,00 zł.  

Został złożony wniosek OSP w Nowym Mieście na zakup agregatu 
prądotwórczego, wniosek jest w trakcie procedowania.  

Za dwa tygodnie, w czwartek odbędzie się spotkanie konsultacyjne                          
dla członków LGD Zaścianek, w Gminnym Ośrodku Kultury.  
Zakończone zostały również prace konserwacyjne na wieży widokowej w Wolicy 
Koziej.  

19 czerwca odbędą się Gminny Zawody Sportowo Pożarnicze w Klęce.       
 

Ad 7) Przyjęcie uchwały ws. wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego 
stanowiącego odrębną nieruchomość. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, następnie otworzył dyskusję. 
W związku z brakiem pytań Przewodniczący zarządził głosowanie.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 13 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                      
0 głosów wstrzymujących. 

 Uchwała Nr XLI/280/2022 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą                                        
z dnia 9 czerwca 2022 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 

Ad 8) Przyjęcie uchwały ws. określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie 
Nowe Miasto nad Wartą na rok szkolny 2022/2023. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, następnie otworzył dyskusję. 
W związku z brakiem pytań Przewodniczący zarządził głosowanie.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 13 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                      
0 głosów wstrzymujących. 

 Uchwała Nr XLI/281/2022 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą                                        
z dnia 9 czerwca 2022 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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Ad 9) Przyjęcie uchwały ws. uchylenia uchwały w sprawie pomocy finansowej                   
dla Powiatu Średzkiego. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, następnie otworzył dyskusję. 
W związku z brakiem pytań Przewodniczący zarządził głosowanie.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 13 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                      
0 głosów wstrzymujących. 

 Uchwała Nr XLI/282/2022 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą                                        
z dnia 9 czerwca 2022 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad 10) Przyjęcie uchwały ws. zmian w budżecie gminy na rok 2022.  

Projekt uchwały omówiła Pani Elżbieta Mnich – Skarbnik Gminy, następnie 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  
Za podjęciem uchwały opowiedziało się 13 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                      
0 głosów wstrzymujących. 

 Uchwała Nr XLI/283/2022 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą                                      
z dnia 9 czerwca 2022 r., stanowi załącznik do protokołu.  

 
Ad 11) Przyjęcie uchwały ws. zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 
2022-2029.  

Projekt uchwały omówiła Pani Elżbieta Mnich – Skarbnik Gminy, następnie 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  
Za podjęciem uchwały opowiedziało się 13 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                      
0 głosów wstrzymujących. 

 Uchwała Nr XLI/284/2022 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą                                      
z dnia 9 czerwca 2022 r., stanowi załącznik do protokołu.  

 
Ad 12) Interpelacje Radnych. 

Przewodniczący poinformował, że interpelacje nie wpłynęły w związku                      
z czym przeszedł do punktu kolejnego. 
 
Ad 13) Wolne głosy i wnioski. 

➢ Radny Powiatowy pan Stefan Kominek informował iż została podpisana 
umowa na wykonanie pierwszego etapu remontu  drogi w Kruczynie z firmą 
Begier, na sumę 1 milion 66 tysięcy złotych. Drugi etap będzie finansowany                
ze środków Polskiego Ładu za kwotę 576 tys. zł, zostało już to podpisane przez 
Zarząd, w piątek został ogłoszony przetarg. 
Radny dziękował za remonty dróg, które były prowadzone wiosną, prace                   
są wykonane bardzo dobrze. Jednak na ul. Polnej w Boguszynie, która była 
remontowana ostatnio 10 lat temu, wybiły się już nierówności, Radny prosił                 
o wzięcie pod uwagę tej drogi przy kolejnym równaniu.  

➢ Radna Powiatowa pani Agnieszka Król w ramach uzupełnienia wypowiedzi 
pana Stefana Kominka informowała, że w tej chwili zostaną rozpoczęte prace 
na krótszym odcinku drogi w Kruczynie. Radna wyraziła nadzieję,                                   
że do listopada ten odcinek powinien być oddany, a modernizacja tego odcinka 
będzie polegać na tym, że będzie dwu metrowy chodnik, nowe krawężniki, 
cieki, i będzie poszerzona jezdnia. Jeżeli chodzi o ten drugi odcinek, to radna 
ma informacje, że już jakieś oferty wpłynęły, najlepszym rozwiązaniem byłoby 
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gdyby to  była ta sama firma wtedy okres pracy by się skrócił, generalnie                  
wg. dokumentów ten odcinek 950 m powinien być oddany do  maja 2023 roku. 
W pierwszym przypadku był to przetarg z negocjacjami, wstępna kwota 
wynosiła 1 milion 320 tys. zł, po negocjacjach powiat otrzymał kwotę 1 milion 
66 tys. zł. Jeżeli chodzi o odcinek dłuży był on bez negocjacji, chodziło o czas.  
Radna wspomniała o zgłoszeniu Radnego Stratyńskiego wybicie dziur                        
na drodze od oczyszczalni gazu do Radlińca, zostało już to załatane.  
W znacznej części są już też wykoszone pobocza przy drogach powiatowych. 
Zapadający się chodnik koło młyna w Nowym Mieście też został naprawiony, 
w najbliższym czasie przyjedzie również na teren gminy zamiatarka.                       
Zostało jeszcze ścięcie poboczy powstałe przez nasypy, będzie również 
naprawa znaków w Chwalęcinie. Rozpoczną się również prace na rozbudowie 
wschodniej obwodnicy, zacznie się ona od prac archeologicznych, które są już 
w toku, ale kolejną techniczną rzeczą jest budowa ronda na 11, mogą               
być utrudnienia, gdyż powstanie to rondo przed samym zjazdem do Środy 
Wlkp.  

➢ Wójt Gminy korzystając z okazji informował, że przy przepustach                               
i na zakrętach w Klęce są przechylone barierki, zapewne zimą samochody               
się „ocierały”, być może sołtys też to zgłaszał, jest to miejsce przy zjeździe                 
do szkoły.    

➢ Pan Wiesław Schreiber Zastępca Wójta informował, że w dniu wczorajszym 
Gmina otrzymała projekty tras kolejowych, które mają być budowane                         
w ramach inwestycji Centralny Port Komunikacyjny. Gmina otrzymała te mapy 
w związku z tym, że wykonawca dokumentacji chce poznać problemy 
związane z kolizjami, z naszą infrastrukturą podziemną, czyli instalacją 
wodociągową oraz kanalizacyjną. Z 8 tras, które były na początku 
proponowane w tej chwili będą dalej procedowane 4 trasy, nasze stanowisko 
dotyczące opinii tych 8 tras miało przełożenie na te cztery. Gmina 
rekomendowała wariant nr 2, jest to najmniej problematyczny przebieg trasy, 
biegnie on od wschodniej części gminy między Radlińcem a Wolicą Pustą, 
między Klęką i Aleksandrowem przebijając się przez „S11” i między Komorzą, 
a Nowym Miastem. Na tej trasie jest najmniejsza kolizja jeżeli chodzi                           
o usuwanie, wyburzanie budynków. Odradzany był też wariant nr 3, który 
biegnie przez miejscowość Michałów oraz wariant 6, który biegnie przez 
miejscowość Utrata. Z tych dwóch wariantów zrobiono jeden, w większości 
zrezygnowano z wariantu przebiegającego przez Michałów, został                              
on zmodyfikowany i wbija się w Utratę. Niestety przy tym rozwiązaniu jest 
kolizja z ośmioma budynkami mieszkalnymi. Gmina nie chce, aby ten wariant 
był realizowany, został jeszcze wariant, który zahacza o Radliniec i dwa 
gospodarstwa od strony Radlina.  
Podmiot który przesłał nam te dokumenty został poproszony o możliwość 
upublicznienia tych map, jeżeli Urząd otrzyma zgodę to takie upublicznienie 
będzie uskutecznione, powiadomieni zostaną sołtysi, zwłaszcza                                                
w miejscowościach, które są dotknięte tymi kolizjami.  
Konsultacje miały być planowane na miesiąc czerwiec, czyli niebawem,                       
ale w związku z tym iż wykonawcy dokumentacji nie zdążyli z uzgodnieniami 
z Generalna Dyrekcją Dróg i Autostrad, chodzi m.in. o przebieg w przyszłości 
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trasy „S11” przez naszą gminę i zbliżający się okres wakacyjny oraz żniwa, 
część osób przez których pola mają przebiegać projektowane trasy uprawia 
ziemię. Planowane są takie spotkania przynajmniej u nas w gminie                            
we wrześniu. Jak tylko pojawią się dokładne informacje kiedy, takie dane 
zostaną przekazane sołtysom.  

➢ Radny Feliks Stratyński pytał Radna Powiatową co ze sprawą naprawy 
przepustu w Nowym Mieście, oraz jak się stało, że ścieżka rowerowa do Środy 
Wlkp. jest budowana przecinając pola rolników.  

Radna Agnieszka Król informowała, że sprawy budowy ścieżki 
rowerowej nie zna, ale zapisała sobie i sprawdzi. W kwestii przepustu                   
w Nowym Mieście, tak naprawdę są to dwa przepusty. Najbardziej  
widoczna zmiana techniczna jest za posesją na ul. Żerkowskiej 16, zrobił 
się uskok jak próg zwalniający. Radna był na miejscu z kierownikiem 
inwestycji, który obiecał, że będzie zrobiona ekspertyza, trzeba wejść               
do tego tunelu sprawdzić co jest powodem zapadania. Drugi przepust 
jest przy stawach hodowlanych, po prawej stronie tego nie widać,                     
ale jak się jedzie od Wolicy Koziej to już widać, że ewidentnie siada. (…)  

➢ Pani Honorata Nawrocka Sekretarz Gminy informowała, że w uzupełnieniu 
informacji, które przekazał pan zastępca informowała, że oprócz tego, że jest 
sekretarzem gminy, jest też mieszkanką Boguszyna, dodała, że nowy wariant 
który przechodzi dotyczy budynków zlokalizowanych w Boguszynie, Utracie                     
i Kolniczkach. 

➢ Radny Kazimierz Pawłowski pytał czy projektanci nie biorą pod uwagę 
wariantu 2 który był najmniej kolizyjny, między Komorzą, a Nowym Miastem.  

Pan Wiesław Schreiber informował, że jest on brany pod uwagę, z tych 
czterech wariantów, które zostały w tej chwili do procedowania, dwa 
warianty są kolizyjne, czyli przebiegający przez Utratę, Boguszyn                          
i Kolniczki oraz ten przebiegający częściowo przez Radliniec. Pozostałe 
dwa można powiedzieć, że są możliwe do akceptacji, ale nie ma w tej 
chwili 100% pewności, że będą one takie jak są w tej chwili naniesione      
na mapy. Na chwilę obecną Gmina jest poproszona o naniesienie 
instalacji, które mogą wprowadzać kolizje i na tej podstawie może dojść                         
do korekty. Są to linie, które będą rozwijały duże prędkości i łuki trzeba 
tak zaprojektować, żeby pociąg szybko jadący się po prostu nie wykoleił, 
stąd te łuki są bardzo odległe, każda zmiana powoduje korektę                       
na odległości 9 km. Gmina Jarocin preferuje wariant przez Michałów, 
Gmina Nowe Miasto odrzuciła wariant przez Michałów oraz Utratę, 
jednak w przypadku Michałowa były protesty, a w przypadku Utraty 
ten protest na pewno się pojawi. W gminie Krzykosy każdy z wariantów 
powoduje kolizję z zabudowaniami, dlatego nie wskazali żadnego 
wariantu, który by odpowiadał.  

➢ Przewodniczący kończąc obrady poinformował Radnych iż kolejna 
planowana sesja jest na dzień 14 lipca.  
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Ad 14) Zamknięcie sesji. 
O godzinie 1800 Przewodniczący zamknął XLI Sesję Rady Gminy. 

 
Protokołowała                Zatwierdził 
Podinspektor ds. rady gminy      Przewodniczący Rady 
Julita Ciarcińska-Wachowiak                    /-/ Waldemar Tomaszewski 
 
 
 
Zał. 1. Wyniki głosowania poszczególnych uchwał.  
 


